
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. marts 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 497 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 497:  

”Hvornår regner ministeren helt præcist med, at analysen fra Statens Institut for Fol-

kesundhed, som skal belyse hvorfor og hvilke patienter der undlader at hente deres 

lægeordinerede medicin på apoteket, vil være færdig?” 

 

Svar: 

Ministeriet har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Statens Institut for Folke-

sundheds (SIF), som oplyser, at rapporten vedr. ”Manglende afhentning af receptplig-

tig medicin” – efter deres bedste vurdering – er klar ved udgangen af 2022. Forsinkel-

sen følger af, at der har været en lang sagsbehandlingstid i Sundhedsdatastyrelsen. 

De lange sagsbehandlingstider skyldes bl.a. hastebehandling af covid-19 forsknings-

projekter. 
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